
Zápis
z 21. řádného zasedání Akademického senátu FSI

VUT dne 26. 10. 2023

Místo konání: zasedací místnost děkana FSI
Čas konání: 14:00 – 15:30
Přítomní: dle hlasovací listiny
Omluveni:
Neomluveni:
Hosté: děkan doc. Hlinka, proděkani doc. Katolický a doc. Máša
Zasedání řídil: doc. Návrat

Program:
1. Předání osvědčení novému členu AS FSI
2. Volba skrutátorů a volební komise
3. Schválení programu zasedání, kontrola zápisu z 20. řádného zasedání, plnění

usnesení
4. Informace vedení fakulty
5. Předložení návrhu na uvolněnou pozici proděkana
6. Návrh delegáta do Sněmu RVŠ
7. Volba předsedy LK
8. Předložení složení Disciplinární komise a náhradníků
9. Předložení Pravidel přijímacího řízení a podmínek pro přijetí ke studiu v bakalářských

studijních programech pro akademický rok 2024/2025
10. Předložení Pravidel přijímacího řízení a podmínek pro přijetí ke studiu v navazujících

magisterských studijních programech pro akademický rok 2024/2025
11. Předložení Pravidel přijímacího řízení a podmínek pro přijetí ke studiu v bakalářských a

navazujících magisterských studijních programech vyučovaných v anglickém jazyce pro
akademický rok 2024/2025

12. Předložení Pravidel přijímacího řízení a podmínek pro přijetí ke studiu v doktorských
studijních programech pro akademický rok 2024/2025

13. Předložení Zprávy o hodnocení výuky v BSP a NMSP za LS 2022/2023
14. Předložení směrnice Pravidla pro organizaci studia na fakultě
15. Schválení zástupců do komisí pro výběrová řízení
16. Schválení termínu (2. 11. 2023) a programu příštího zasedání
17. Losování pronájmu rekreačního střediska Vříšť pro silvestrovský pobyt
18. Informace z grémií
19. Různé

Zasedání zahájil a řídil předseda AS FSI doc. Návrat.

Doc. Návrat přivítal děkana doc. Hlinku a proděkany doc. Katolického a doc. Mášu.

ad 1) Předání osvědčení novému členu AS FSI

Členství v AS FSI se vzdala Mgr. Hoderová, jejím náhradníkem se stal doc. Pantělejev, který
se na zasedání krátce představil.
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ad 2) Volba skrutátorů a volební komise

Návrh: doc. Nečas, Ing. Galas a Ing. Ramík.
Usnesení: AS FSI schvaluje skrutátory doc. Nečase, Ing. Galase a Ing. Ramíka.
Hlasování č. 1: pro: 25 proti: 0 zdržel se: 3

ad 3) Schválení programu zasedání, kontrola zápisu z 20. řádného zasedání,
plnění usnesení

Usnesení: AS FSI schvaluje program 21. řádného zasedání AS FSI.
Hlasování č. 2: pro: 27 proti: 0 zdržel se: 0

V zápise byly provedeny drobné formální opravy.
Usnesení: AS FSI schvaluje zápis z 20. řádného zasedání AS FSI.
Hlasování č. 3: pro: 28 proti: 0 zdržel se: 1

Plnění usnesení:
Z minulého zasedání neplynuly žádné úkoly.

ad 4) Informace vedení fakulty

Děkan:
- Doplněny informace o zásahu Policie ČR.
- Rozpočet VŠ byl navýšen o 1 mld., rektor VUT informoval, že prostředky na VaV budou

v obvyklé výši (byť s případným zpožděním).
- Fond VUT pro Open Access činí 3 mil. Tato částka zůstává i pro další období, nebudou

však již podporovány publikace MDPI.
- Rektor avizoval podpisy smluv s průmyslovými partnery, centrálně jsou připraveny

smlouvy se společnostmi ONSEMI a Honeywell.
- Rektorát zahájil vnitřní evaluaci v oblasti doktorského studia a VaV.
- Proběhla Noc vědců, zúčastnilo se jí 12 ústavů a více jak 1500 návštěvníků. Děkan

poděkoval zástupcům ústavů, kteří se na akci podíleli, i oddělení marketingu za
výbornou organizaci.

- Proběh Mezinárodní strojírenský veletrh, VUT získalo zlatou medaili. Pan děkan
poděkoval ústavům, které se podílely na prezentaci fakulty.

- Od 18. 10. do 9. 11. probíhá na fakultě akce zaměřená na téma duševního zdraví
WellBeING.

- Probíhá výstava v ulicích Brna “Od převodovky k nekonečnu”, která na jednotlivých
billboardech představuje příběhy studentů FSI.

- Postup rekonstrukcí: A2 dokončena v termínu 30. 11., od 1. 11. bude zahájena dodávka
nábytku, bude pokračovat instalace odpočinkových zón pro studenty v KH2.

- Byla provedena technická změna rozpočtu - navýšení výměny ve FRIM-M na 7,5 mil. z
důvodu pořízení investice na ÚFI.

Diskuze:
Mgr. Dosoudilová uvedla, že mnozí zaměstnanci ÚAI vnímají odvolání ředitele jako
nespravedlivé.
Pan děkan odpověděl, že důvodem byla ztráta důvěry v řídící a kontrolní mechanismy
na ÚAI, jejichž nezvládnutí vedlo k ohrožení právní a finanční bezpečnosti FSI.

doc. Máša:
- Ing. Petr Dvořák, nominovaný na cenu ministra školství, se dostal do užšího výběru.
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- Proběhlo setkání vedení FSI s garanty studijních programů, tématem byla relevance
vzdělávacích programů vůči praxi.

- Byl akreditován BSP Konstrukční inženýrství, akreditace dalších programů se očekává
v nejbližší době.

ad 5) Předložení návrhu na uvolněnou pozici proděkana

Děkan předložil dne 18. 10. 2023 k rukám předsedy AS FSI návrh na jmenování Mgr. Jany
Hoderové, Ph.D. na uvolněnou pozici proděkana pro bakalářské studium. Díky jejímu
působení v Legislativní a Studijní komisi AS FSI a vysokému pedagogickému hodnocení
považuje doc. Hlinka Mgr. Hoderovou za plně kvalifikovanou pro tuto pozici.

Usnesení: AS FSI zkracuje pro předložený návrh na pozici proděkana předkládací lhůtu na
dva týdny.
Hlasování č. 4: pro: 29 proti: 0 zdržel se: 0

ad 6) Návrh delegáta do Sněmu RVŠ

Předseda AS VUT požádal AS FSI o návrh delegáta.
Navrženým kandidátem je doc. Ing. Jan Roupec, Ph.D.
Doc. Návrat navrhl tajné hlasování.
Hlasování č. 5: pro: 28 proti: 1 zdržel se: 0

Hlasování o návrhu:
Hlasování č. 6: pro: 25 proti: 1 zdržel se: 4

ad 7) Volba předsedy LK

Kandidátní listina: doc. Ing. Petr Blecha, Ph.D.
Volba proběhne pomocí hlasovacích lístků.
Vydáno 29 hlasovacích lístků
Odevzdáno 29 hlasovacích lístků
Platných 26 hlasovacích lístků pro doc. Blechu
Neplatných 3 hlasovací lístky

ad 8) Předložení složení Disciplinární komise a náhradníků

Z důvodu personálních změn, které se dotkly dvou členů stávající komise, se děkan FSI
rozhodl jmenovat novou disciplinární komisi včetně náhradníků. Členy z řad akademických
pracovníků navrhl doc. Hlinka, členy z řad studentů navrhla studentská komora AS FSI.
Návrh složení byl senátorům zaslán a bude projednán Legislativní komisí.

ad 9) Předložení Pravidel přijímacího řízení a podmínek pro přijetí ke studiu v
bakalářských studijních programech pro akademický rok 2024/2025

ad 10) Předložení Pravidel přijímacího řízení a podmínek pro přijetí ke studiu v
navazujících magisterských studijních programech pro akademický rok
2024/2025
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ad 11) Předložení Pravidel přijímacího řízení a podmínek pro přijetí ke studiu v
bakalářských a navazujících magisterských studijních programech
vyučovaných v anglickém jazyce pro akademický rok 2024/2025

ad 12) Předložení Pravidel přijímacího řízení a podmínek pro přijetí ke studiu v
doktorských studijních programech pro akademický rok 2024/2025

V předkládaných dokumentech nedošlo k žádný výrazným změnám oproti minulým letům.
Novinkou je možnost podávat žádosti o prominutí přijímací zkoušky do BS a NMS
elektronicky. Upřesňuje se ještě způsob prokázání úrovně českého jazyka pro uchazeče
mimo ČR a SR. Do směrnic byly přidány nové studijní programy (NMSP Pokročilé
automobilové inženýrství, BSP Konstrukční inženýrství a NMSP v AJ Logistics Analytics).
Ve směrnici pro DSP došlo k několika drobným změnám v souvislosti s rozhodnutím rektora.
Dokumenty budou projednány SK, LK a komisí VaV.
Na dotaz ohledně poplatku za studium v AJ, jehož prominutí by mohlo zvýšit zájem
uchazečů o doktorské studium, odpověděl pan děkan, že školy dostávají dotace pouze na
studenty ve studijních programech vyučovaných v ČJ, v současné době mají studenti DSP v
AJ na FSI možnost požádat o prominutí poplatku, případně o mimořádné stipendium.
Doc. Katolický uvedl, že většině studentů je tento poplatek v průběhu studia nějakým
způsobem kompenzován. Vedení FSI je otevřené diskusi k tomuto tématu, doc. Hlinka
informoval, že i rektor VUT již uvažuje v souvislosti se změnou legislativy v rámci ČR o
změnách v oblasti vybírání poplatků od zahraničních studentů.

ad 13) Předložení Zprávy o hodnocení výuky v BSP a NMSP za LS 2022/2023

S předloženým dokumentem seznámil senátory proděkan Máša. Oproti minulému období
klesl počet respondentů o 5 %. Dobrého skóre dosáhlo více jak 80 % pedagogů. Z
celkového počtu 3500 slovních komentářů (za minulé období bylo slovních komentářů 5700)
SKAS označil 102 komentářů jako nevhodných, vedení FSI se rozhodlo skrýt 4 komentáře.
V anketě se objevilo několik kritických komentářů k pedagogům, kteří mají dlouhodobě velmi
dobré hodnocení. Vedení FSI provede analýzu důvodů, které studenty k negativnímu
hodnocení vedly.
Proděkan dále poděkoval ředitelům ústavú za součinnost při vyhodnocování ankety a za
vyřešení mnoha problémů, na které poukázala minulá anketa.
Zprávou se bude zabývat SK.

ad 14) Předložení směrnice Pravidla pro organizaci studia na fakultě

Dokument byl doplněn o nový BSP Konstrukční inženýrství, k žádným dalším změnám
nedošlo.
Pravidla budou projednána SK a LK.

ad 15) Schválení zástupců do komisí pro výběrová řízení

ÚAI ředitel
Zástupce AS FSI Ing. Houfek, náhradník doc. Blecha
Hlasování č. 7: pro: 24 proti: 0 zdržel se: 4
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ad 16) Schválení termínu (2. 11. 2023) a programu příštího zasedání

Termín 22. zasedání byl navržen na čtvrtek 2. 11. 2023 ve 14.30 hod.

Návrh programu pro 22. zasedání AS FSI:
- konečné projednání návrhu na pozici proděkana

Usnesení: AS FSI schvaluje termín a návrh programu 22. zasedání AS FSI na 2. 11. 2023.
Hlasování 8: pro: 25 proti: 0 zdržel se: 4

ad 17) Losování pronájmu rekreačního střediska Vříšť pro silvestrovský pobyt

O silvestrovský pobyt v rekreačním středisku Vříšť se přihlásilo 18 zájemců, na dnešním
zasedání byl vylosován výherce a jeho náhradník.

ad 18) Informace z grémií

Prof. Štětina:
- AS VUT schválil Časový plán akademického roku 2024/2025 a stanovil termíny

zasedání na další období.
- RVH: v souvislosti se schvalováním studijních programů apelovat prof. Štětina na

kvalitní zpracování předkládaných návrhů.

RNDr. Popela:
- informace ze Sněmu RVŠ a AS VUT byly zaslány mailem.

Ing. Kosová:
- Hokejový souboj univerzit skončil vítězstvím VUT.
- 8. 12. se uskuteční ples VUT.
- 15. 11. proběhnou Strojařské schody.
- 30. 11. je uzavírka 2. kola interního fondu studentských projektů.

ad 19) Různé

Tento bod neměl věcnou náplň.

Poté bylo zasedání ukončeno.

Verifikoval:
předseda AS FSI předsedkyně SK AS FSI
doc. Ing. Tomáš Návrat, Ph.D. Ing. Petra Kosová

zapsala: Brigita Rohovská
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